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Tisková zpráva k besedě Informativní setkání ke kvalitě vzdělávání v ORP 

V úterý 1. 4. 2025 proběhlo informativní setkání zaměřené na kvalitu vzdělávání, kterého se 

zúčastnili zřizovatelé škol, ředitelé základních a mateřských škol, zástupci ČŠI, Středního 

článku podpory, NZDM KOTVA BROD, OSPOD Železný Brod a Krajského úřadu 

Libereckého kraje. 

Diskuze se soustředila na klíčová témata, která mají zásadní vliv na současný stav 

vzdělávacího systému. Kromě tradičních otázek, jako jsou sociální kontext, výzvy spojené s 

bydlením a chudobou, nebo podpora žáků se zaměřením na prevenci školního neúspěchu, se 

účastníci věnovali i dalším důležitým oblastem. 

Velkou pozornost si získala inkluzivní výchova, která se zaměřuje na zajištění rovného 

přístupu ke vzdělávání pro všechny děti, včetně těch se speciálními vzdělávacími potřebami. 

Byla diskutována i pedagogická diagnostika, která umožňuje učitelům včas rozpoznat a 

reagovat na vzdělávací potřeby žáků, což je klíčové pro jejich úspěch ve škole. Důležitým 

tématem se stal také pedagogický leadership, jehož úloha spočívá v podpoře učitelů a vedení 

škol, aby dokázali efektivně reagovat na měnící se potřeby žáků a školního prostředí. 

Dalšími diskutovanými tématy byly spolupráce s rodiči a zákonnými zástupci, která se 

ukazuje jako nezbytná pro úspěšný rozvoj žáků. Společná vize školy, rodičů a širší komunity 

je základem pro kvalitní vzdělávání a prevenci problémů, které mohou bránit rozvoji dětí. 

V rámci setkání byla otevřena i otázka předškolního vzdělávání, jehož význam je 

neocenitelný pro budoucí úspěch dětí. Zároveň se diskutovalo o zajištění kvalitního 

vzdělávání ve všech typech škol, zejména v malotřídkách, kde je často náročné pokrýt různé 

vzdělávací potřeby dětí. 

Témata otevřela i otázky budoucnosti malých škol, možností efektivního využívání 

autoevaluačních nástrojů a snižování administrativní zátěže, což bylo vnímáno jako důležitý 

krok pro zefektivnění školního systému. 

Beseda přinesla řadu podnětných návrhů a umožnila otevřenou diskuzi mezi různými aktéry 

vzdělávání. 

Děkujeme všem účastníkům za jejich cenné příspěvky a zájem o společnou vizi kvalitního 

vzdělávání!                 

 


